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Източник: МОСВ 

 

Заглавие: Министър Росица Карамфилова: Необходими са инвестиции в 

технологии за ефективно използване на материалите и намаляване на 

въглеродния отпечатък 

 

Линк: https://www.moew.government.bg/bg/ministur-rosica-karamfilova-

neobhodimi-sa-investicii-v-tehnologii-za-efektivno-izpolzvane-na-materialite-i-

namalyavane-na-vuglerodniya-otpechatuk/ 

 

 
 

Текст: „Необходими са инвестиции в технологии за ефективно използване на 

материалите и намаляване на въглеродния отпечатък. Затова процедурите и 

достъпът не само до европейско, но и до комбинирано финансиране, 

включително от страни извън Европейския съюз, трябва да се улеснят“. Това каза 

министърът на околната среда и водите Росица Карамфилова в първата част от 

неформална среща на министрите на ЕС по околна среда, която се провежда 

днес и утре в Стокхолм. 

 

https://www.moew.government.bg/bg/ministur-rosica-karamfilova-neobhodimi-sa-investicii-v-tehnologii-za-efektivno-izpolzvane-na-materialite-i-namalyavane-na-vuglerodniya-otpechatuk/
https://www.moew.government.bg/bg/ministur-rosica-karamfilova-neobhodimi-sa-investicii-v-tehnologii-za-efektivno-izpolzvane-na-materialite-i-namalyavane-na-vuglerodniya-otpechatuk/
https://www.moew.government.bg/bg/ministur-rosica-karamfilova-neobhodimi-sa-investicii-v-tehnologii-za-efektivno-izpolzvane-na-materialite-i-namalyavane-na-vuglerodniya-otpechatuk/


Според министър Карамфилова са нужни и нови вериги на доставки на 

суровини и енергийни източници, за да се повиши конкуренцията и да се осигурят 

бизнес условия. Стимулирането на иновациите в разработване на „зелени“ 

технологии, тяхното тестване и масово приложение в индустрията също трябва да 

се подобри. „Трябва да вървим към по-голяма гъвкавост по отношение на 

режима на държавните помощи. Важно е да се отчете огромната разлика във 

възможностите на държавите членки“, подчерта тя. В изразената позиция се казва 

още, че иновациите в електроенергийната инфраструктура са ключов елемент 

и че трябва да се отчете ролята на нисковъглеродния водород за постигане на 

климатичните и енергийните цели. 

 

Ключово е да бъде осигурена правна предвидимост и сигурност за период от 

поне 10 години. Само по този начин могат да се планират и осъществят 

необходимите инвестиции и промени в производството. Така ще се намали и 

административната тежест, произтичаща от постоянната промяна на 

регулаторната рамка. „Правителствата и ЕС трябва да работят и за по-ефективно 

законодателство – важно е развитие на правната рамка и насърчаване на 

инвестициите по отношение на улавянето, съхранението и ползването на 

въглерод на ниво ЕС“, каза още министър Карамфилова. 

 

Втората част на срещата днес продължава с темата за европейските политики 

за климата. Във връзка с изводите в докладите на учените за състоянието на 

климата и околната среда в световен мащаб се отчита, че Европейската зелена 

сделка е стъпка в правилната посока. Същевременно тези високи цели поставят 

пред европейската индустрия и предизвикателства. Затова е много важно 

намирането на работещи решения и стимули на европейско ниво, за да се 

запази конкурентоспособността и на ЕС, и на отделните държави. 

 

Сред предизвикателствата за българската индустрия е това, че кумулативният 

ефект прави запазването на производствата в страната ни и инвестирането в 

такива по-малко привлекателни. От друга страна, високите цени на енергията и 

квотите са ключов стимул за намаляване на индустриалното потребление и 

инвестиране в прехода към чиста енергия. „Страната ни подкрепя 

предприемането на бързи действия на европейско ниво за ускорено 

стимулиране на въвеждането на иновациите и новите технологии за по-устойчива 

икономика и конкурентоспособност на всички региони в ЕС, особено на 

граничните“, заяви министър Карамфилова. 

 

Източник: МОСВ 

 

Заглавие: ПРОЕКТ НА ПОСТАНОВЛЕНИЕ НА МИНИСТЕРСКИЯ СЪВЕТ (ПМС) ЗА 

ИЗМЕНЕНИЕ И ДОПЪЛНЕНИЕ НА НОРМАТИВЕН АКТ НА МИНИСТЕРСКИЯ СЪВЕТ (МС) 

– НАРЕДБА ЗА УСЛОВИЯТА И РЕДА ЗА ИЗВЪРШВАНЕ НА ОЦЕНКА НА 

ВЪЗДЕЙСТВИЕТО ВЪРХУ ОКОЛНАТА СРЕДА 

 

Линк:  https://www.moew.government.bg/bg/proekt-na-postanovlenie-na-

ministerskiya-suvet-pms-za-izmenenie-i-dopulnenie-na-normativen-akt-na-

ministerskiya-suvet-ms-naredba-za-usloviyata-i-reda-za-izvurshvane-na-ocenka-na-

vuzdejstvieto-vurhu-okolnata-sreda/ 

 



 
 

Текст: Проект на Постановление на министерския съвет (ПМС) за изменение и 

допълнение на нормативен акт на Министерския съвет (МС) – Наредба за 

условията и реда за извършване на оценка на въздействието върху околната 

среда (Наредба за ОВОС), приета с Постановление № 59 на Министерския съвет 

от 2003 г. (обн., ДВ, бр. 25 от 2003 г., изм. и доп., бр. 3 от 2006 г., бр. 80 от 2009 г., бр. 

29 от 2010 г., бр. 3 от 2011 г., бр. 94 от 2012 г., бр. 12 от.2016 г., бр. 55 от 2017 г., бр. 3 

от 2018 г., бр. 31, бр. 67 от 2019 г., бр. 62 от 2022 г.). 

 

Изменението и допълнението на Наредбата за ОВОС е свързано с 

усъвършенстване на нормативната уредба за оценка на въздействието върху 

околната среда, в чл. 22, ал. 4 и ал. 5, свързани с извършването на проверки за 

установяване незапочването на осъществяване на инвестиционни предложения 

в случаите по чл. 93, ал. 8 и чл. 99, ал. 12 от Закона за опазване на околната среда 

(ЗООС). 

 

С проекта на ПМС се въвежда нормативно определен ред за извършване на 

проверките за загуба на правно действие на решенията за преценяване на 

необходимостта от извършване на ОВОС и решенията по ОВОС, което ще 

доведе до уеднаквяване на практиката по прилагане на нормативната уредба в 

тази сфера от страна на регионалните инспекции на нормативната уредба. 

 

С предложените промени на Наредбата за ОВОС, при проверките по чл. 93, ал. 

8 и чл. 99, ал. 12 от ЗООС за установяване на незапочването на инвестиционно 

предложение, след изтичане на 5-годшния срок от влизане в сила на издадено 

решение за преценяване на необходимостта от извършване на ОВОС или 

решение по ОВОС, се извършва проверка. При проверката ще се събира 

информация за предприетите действия от страна на възложителя за 

осъществяване на инвестиционното предложение, както и информация за 

издадени административни актове от компетентните органи по процедури за 

съгласуване, разрешаване или одобряване на инвестиционното предложение 

по реда на специални закони, необходими за осъществяване на 

инвестиционното предложение и/или във връзка с изпълнение на етап от 

инвестиционното предложение. При необходимост може да се извършва 

посещение на място, както и ще е налице възможност за събиране на друга 

относима информация. 

 

Крайна дата за съгласуване на проекта на ПМС за изменение и допълнение на 

нормативни актове на МС е 04.05.2023 г. 

Източник: Нова 
 

Заглавие:  Плувкиня счупи рекорд за най-много събрани отпадъци в залива 

Бискейн 

 

Линк:https://nova.bg/news/view/2023/04/18/408793/%D0%BF%D0%BB%D1%83%D0%B

2%D0%BA%D0%B8%D0%BD%D1%8F-%D1%81%D1%87%D1%83%D0%BF%D0%B8-

%D1%80%D0%B5%D0%BA%D0%BE%D1%80%D0%B4-%D0%B7%D0%B0-

%D0%BD%D0%B0%D0%B9-%D0%BC%D0%BD%D0%BE%D0%B3%D0%BE-

https://nova.bg/news/view/2023/04/18/408793/%D0%BF%D0%BB%D1%83%D0%B2%D0%BA%D0%B8%D0%BD%D1%8F-%D1%81%D1%87%D1%83%D0%BF%D0%B8-%D1%80%D0%B5%D0%BA%D0%BE%D1%80%D0%B4-%D0%B7%D0%B0-%D0%BD%D0%B0%D0%B9-%D0%BC%D0%BD%D0%BE%D0%B3%D0%BE-%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8-%D0%B2-%D0%B7%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B2%D0%B0-%D0%B1%D0%B8%D1%81%D0%BA%D0%B5%D0%B9%D0%BD-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B5%D0%BE/
https://nova.bg/news/view/2023/04/18/408793/%D0%BF%D0%BB%D1%83%D0%B2%D0%BA%D0%B8%D0%BD%D1%8F-%D1%81%D1%87%D1%83%D0%BF%D0%B8-%D1%80%D0%B5%D0%BA%D0%BE%D1%80%D0%B4-%D0%B7%D0%B0-%D0%BD%D0%B0%D0%B9-%D0%BC%D0%BD%D0%BE%D0%B3%D0%BE-%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8-%D0%B2-%D0%B7%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B2%D0%B0-%D0%B1%D0%B8%D1%81%D0%BA%D0%B5%D0%B9%D0%BD-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B5%D0%BE/
https://nova.bg/news/view/2023/04/18/408793/%D0%BF%D0%BB%D1%83%D0%B2%D0%BA%D0%B8%D0%BD%D1%8F-%D1%81%D1%87%D1%83%D0%BF%D0%B8-%D1%80%D0%B5%D0%BA%D0%BE%D1%80%D0%B4-%D0%B7%D0%B0-%D0%BD%D0%B0%D0%B9-%D0%BC%D0%BD%D0%BE%D0%B3%D0%BE-%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8-%D0%B2-%D0%B7%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B2%D0%B0-%D0%B1%D0%B8%D1%81%D0%BA%D0%B5%D0%B9%D0%BD-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B5%D0%BE/
https://nova.bg/news/view/2023/04/18/408793/%D0%BF%D0%BB%D1%83%D0%B2%D0%BA%D0%B8%D0%BD%D1%8F-%D1%81%D1%87%D1%83%D0%BF%D0%B8-%D1%80%D0%B5%D0%BA%D0%BE%D1%80%D0%B4-%D0%B7%D0%B0-%D0%BD%D0%B0%D0%B9-%D0%BC%D0%BD%D0%BE%D0%B3%D0%BE-%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8-%D0%B2-%D0%B7%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B2%D0%B0-%D0%B1%D0%B8%D1%81%D0%BA%D0%B5%D0%B9%D0%BD-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B5%D0%BE/


%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8-

%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8-%D0%B2-

%D0%B7%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B2%D0%B0-

%D0%B1%D0%B8%D1%81%D0%BA%D0%B5%D0%B9%D0%BD-

%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B5%D0%BE/ 

 

 
 

Текст: Тя използва единичен плавник, който наподобяваше опашка на русалка 

Плувкинята Мерле Лийванд, която е четирикратна носителка на рекорди, вписа 

името си за пети път в Книгата на Гинес. Младата жена преплува 30 мили в залива 

Бискейн, щата Флорида, като едновременно с това събираше боклуците във 

водата. 

 

Младата жена осъществи рекорда си с единичен плавник, който наподобяваше 

опашка на русалка. За време от 14 часа и 15 минути тя успя да събере 10 

килограма боклуци. 

 

Екосистемата в залива Бискейн от известно време е застрашена от 

замърсяването. Районът е богат на различни морски видове като делфини, 

ламантини, морска трева и кора. Той попада в защитен природен парк, който е 

популярна туристическа дестинация. 

 

Източник: Trafficnews.bg 

 

Заглавие: Жители на пловдивско село негодуват заради отпадъци от частен 

ремонт, хвърлени в зелени площи 

 

От кметството заявиха, че изхвърлянето на отпадъци се случва с тяхно знание 

и контрол 

 

Линк: https://trafficnews.bg/plovdiv-region/zhiteli-plovdivsko-selo-negoduvat-zaradi-

otpadatsi-chasten-276129/ 

 

 
 
Текст: Жители на първомайското село Брягово алармираха за строителни 

отпадъци и дървесна маса, изхвърлени в зелени площи край пътя. Те били 

"депонирани" от техен съгражданин, който извършва ремонт в частния си имот. 

Местни твърдят за образуването на миниатюрно незаконно сметище и изразиха 

опасение, че органичните отпадъци ще бъдат запалени, наместо компостирани.   

 

Според читателя това е произвол, който има общо със служебното положение 

на собственика на имота, който работи в Община Първомай. 

 

https://nova.bg/news/view/2023/04/18/408793/%D0%BF%D0%BB%D1%83%D0%B2%D0%BA%D0%B8%D0%BD%D1%8F-%D1%81%D1%87%D1%83%D0%BF%D0%B8-%D1%80%D0%B5%D0%BA%D0%BE%D1%80%D0%B4-%D0%B7%D0%B0-%D0%BD%D0%B0%D0%B9-%D0%BC%D0%BD%D0%BE%D0%B3%D0%BE-%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8-%D0%B2-%D0%B7%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B2%D0%B0-%D0%B1%D0%B8%D1%81%D0%BA%D0%B5%D0%B9%D0%BD-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B5%D0%BE/
https://nova.bg/news/view/2023/04/18/408793/%D0%BF%D0%BB%D1%83%D0%B2%D0%BA%D0%B8%D0%BD%D1%8F-%D1%81%D1%87%D1%83%D0%BF%D0%B8-%D1%80%D0%B5%D0%BA%D0%BE%D1%80%D0%B4-%D0%B7%D0%B0-%D0%BD%D0%B0%D0%B9-%D0%BC%D0%BD%D0%BE%D0%B3%D0%BE-%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8-%D0%B2-%D0%B7%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B2%D0%B0-%D0%B1%D0%B8%D1%81%D0%BA%D0%B5%D0%B9%D0%BD-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B5%D0%BE/
https://nova.bg/news/view/2023/04/18/408793/%D0%BF%D0%BB%D1%83%D0%B2%D0%BA%D0%B8%D0%BD%D1%8F-%D1%81%D1%87%D1%83%D0%BF%D0%B8-%D1%80%D0%B5%D0%BA%D0%BE%D1%80%D0%B4-%D0%B7%D0%B0-%D0%BD%D0%B0%D0%B9-%D0%BC%D0%BD%D0%BE%D0%B3%D0%BE-%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8-%D0%B2-%D0%B7%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B2%D0%B0-%D0%B1%D0%B8%D1%81%D0%BA%D0%B5%D0%B9%D0%BD-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B5%D0%BE/
https://nova.bg/news/view/2023/04/18/408793/%D0%BF%D0%BB%D1%83%D0%B2%D0%BA%D0%B8%D0%BD%D1%8F-%D1%81%D1%87%D1%83%D0%BF%D0%B8-%D1%80%D0%B5%D0%BA%D0%BE%D1%80%D0%B4-%D0%B7%D0%B0-%D0%BD%D0%B0%D0%B9-%D0%BC%D0%BD%D0%BE%D0%B3%D0%BE-%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8-%D0%B2-%D0%B7%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B2%D0%B0-%D0%B1%D0%B8%D1%81%D0%BA%D0%B5%D0%B9%D0%BD-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B5%D0%BE/
https://nova.bg/news/view/2023/04/18/408793/%D0%BF%D0%BB%D1%83%D0%B2%D0%BA%D0%B8%D0%BD%D1%8F-%D1%81%D1%87%D1%83%D0%BF%D0%B8-%D1%80%D0%B5%D0%BA%D0%BE%D1%80%D0%B4-%D0%B7%D0%B0-%D0%BD%D0%B0%D0%B9-%D0%BC%D0%BD%D0%BE%D0%B3%D0%BE-%D1%81%D1%8A%D0%B1%D1%80%D0%B0%D0%BD%D0%B8-%D0%BE%D1%82%D0%BF%D0%B0%D0%B4%D1%8A%D1%86%D0%B8-%D0%B2-%D0%B7%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B2%D0%B0-%D0%B1%D0%B8%D1%81%D0%BA%D0%B5%D0%B9%D0%BD-%D0%B2%D0%B8%D0%B4%D0%B5%D0%BE/
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Медията ни потърси за коментар кметът на село Брягово Мария Стоянова. Тя 

заяви, че е запозната с казуса, както и със заформилото се гражданско 

недоволство по темата. Стоянова обаче категорично отрече твърденията 

служебното положение на собствениците на имота да има връзка с това как се 

изхвърлят отпадъците. 

 

„Имотът им се намира на кръстовището между две улици. Където и да ги струпат 

отпадъците си, те ще пречат на движението. А понеже кметството наскоро 

извършвахме санитарна сеч, съхраняваме клоните на описаното място в близост 

до пътя. С наше разрешение, собствениците трупат дървесната маса при 

нашите растителни отпадъци. След това всичко ще извозим за компостиране“, 

разказа кметът на Брягово. 

 

Процедирало се така, за да не се пречи на движението на автомобилите. По 

отношение на строителните отпадъци, хвърлени при ремонта на частния имот, 

Стоянова заяви, че те ще бъдат използвани от кметството при реализирането на 

бъдещи ремонтни дейности: 

 

„Те имат счупени керемиди и съборена мазилка. Хората ме попитаха какво да 

правят с тях. Разбрали сме се да не ги хвърлят, за да може кметство Брягово да ги 

ползва при облагородяването на един общински имот. Той беше занемарен, 

като имаме намерението да го превърнем в кът за отдих. За целта ще трябва да 

се засипе една вдлъбнатина, която се е образувала при почистването на имота. 

Ще използваме строителните им отпадъци, останали от въпросните собственици, 

като с тях ще извършим запълването“, заяви кметът. 


